
KÜLDÖTTGYŰLÉSI BESZÁMOLÓ

ELTE TTK HÖK Tanulmányi referens
2023. 09. 12. - 2023. 10. 24.

IDŐRENDI BONTÁS

• 2023. 09. 18. Kémiai Intézet Oktatási Bizottság

• 2023. 09. 19. TTK HÖK Küldöttgyűlés (09. 12-i ülés rendkívüli folytatása)

• 2023. 09. 20. Kémiai Intézeti Tanács

• 2023. 09. 25. Földrajz- és Földtudomány Szakterületi Csoport Gyűlés

• 2023. 09. 26. Fogadóóra (11:00-12:30)

• 2023. 09. 26. EHÖK Tanulmányi Bizottság

• 2023. 09. 27. TTK Kari Tanács

• 2023. 09. 27. TTK Tanulmányi és Oktatási Bizottság

• 2023. 09. 28. Kémia Szakterületi Csoport Gyűlés

• 2023. 10. 03. Fogadóóra (11:00-12:30)

• 2023. 10. 10. Fogadóóra (11:00-12:30)

• 2023. 10. 10. TTK HÖK Tisztségviselői ülés

• 2023. 10. 10. TTK HÖK Rendkívüli Küldöttgyűlés
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TANULMÁNYI ÉS OKTATÁSI ÜGYEK

A jelölt időszakban hallgatói megkeresések hozzám közvetlenül és közvetett módon, más
tisztségviselők által felém továbbítva többnyire emailben vagy Messenger üzenetben ér-
keztek. A felmerült kérdéseket önállóan megválaszoltam, indokolt esetben a hallgatókat
elirányítottam a megfelelő személyhez, akivel az ügyüket intézni tudják.

Az előző beszámolómban említettem, hogy a tárgyfelvételi időszakban egyes tárgyak meg-
hirdetésével adódtak gondok, ezeket a jelölt időszakban, amelyekről tudomást szereztem,
mindet sikerült megoldani.

PÁLYÁZATOK ÉS KÉRVÉNYEK

A jelölt időszakban az önköltségcsökkentési kérelmek bírálásában vettem részt a Tanul-
mányi és Oktatási Bizottságban, illetve az ÚNKP pályázatok záróbeszámolóinak bírálatát
végeztem el a kari bizottságba még a nyár folyamán történt delegálásom alapján.

KÉMIAI INTÉZET OKTATÁSI BIZOTTSÁG

Az intézet részéről érkezett hozzám kérés, hogy delegáljunk egy hallgatót az intézeti Okta-
tási Bizottságba, a bizottság legutolsó ülésén még Barcza Bónis volt a hallgatói képviselő,
vele egyeztetve arra jutottunk, hogy én legyek az új delegált. Az ülés egyik fő témája egy
új specializáció bevezetésének ötlete volt a Kémia BSc képzésen belül "molekulamérnök"
néven, mellyel a jelentkezők számának növekedését is szeretnénk serkenteni, a másik fő
téma pedig a BSc-s diplomajegy számítása volt, melybe 40%-al a súlyozott átlagot 20-
20-20%-al pedig a szakdolgozat bírálatának, védésének és a záróvizsgának az eredményét
számítanánk be. Felmerült, hogy ezt a javaslatot esetleg a kar más intézetei is átvennék.
Szó volt mindezek mellett a BSc-s záróvizsgabizottságok összetételéről és a tanszékek
záróvizsgáinak kiegyensúlyozottabbá tételéről.

KÉMIAI INTÉZETI TANÁCS

Az IT ülésen szavazati jogú tagként, továbbá szavazatszámláló bizottság tagjaként vettem
részt. Régebbi tagként igyekeztem a tanárképzési szakterület új delegáltjának, Kurucz
Tamás szakterületi koodintár úrnak a tanács munkájába való bekapcsolódását segíteni.
Az üléseken személyesen részt vesz Deák Tamás szakterületi koordinátor úr is, ezért annak
összefoglalására jelen beszámolóban nem térek ki.
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KARI TANÁCS

Az időszak egyetlen Kari Tanács ülésén szavazati jogú delegáltként részt vettem. Az
ülésen a Kémia Intézet tekintetében az oda érkezett docensi pályázat elfogadásra került,
a beérkezett adjunktusi pályázatok közül az Intézeti Tanács döntésével összhangban egy
sem került elfogadásra, a pályázat újból meg lesz hirdetve, továbbá két egyetemi tanári
pályázat kiírásáról is döntés született. Ezek mind az Analitikai Kémiai Tanszék fejlesz-
tését szolgálják, mellyel javítható az intézet besorolása az ARWU rangsorban, t.i. az
intézetben igen magas színvonalon folytatott biokémiai kutatások rendre a biológia, az
elméleti kémiai kutatások pedig a fizika tárgykörébe tartoznak a rangsorban. Továbbá a
Matematika Intézet tekintetében egy részmunkaidős egyetemi tanári pályázat kiírása, a
Földrajz- és Földtudományi Intézet tekintetében pedig egy tudományos főmunkatársi pá-
lyázat kiírása került elfogadásra. A tanács jóváhagyta továbbá a díszoklevelekre érkezett
felterjesztéseket.

TANULMÁNYI ÉS OKTATÁSI BIZOTTSÁG

Az időszak egyetlen TOB ülésének témája az önköltségcsökkentési kérelmek bírálata volt.
A HKR szerint az önköltségekből származó bevételek legfeljebb 2%-a fordítható önkölt-
ségcsökkentésre, Dékán Úr idén is 2%-ot jelölt ki, ami kb. 1,5 millió Ft. A bizottság vé-
leménye, hogy idén a szokottnál kevesebb kérvény érkezett be. Tanulmányi referensként
ebből levonható tanulság lehet, hogy ezt a lehetőséget a hallgatók felé az Önkormányzat-
nak hatékonyabban kell kommunikálnia. A tavalyi gyakorlatnak megfelelően a bizottság
idén is úgy döntött, hogy 25 év fölött nem számít az eltartója egyedülálló kategória, az
elégtelenek számát pedig szintén a korábbi évek gyakorlatával összhangban továbbra sem
vesszük figyelembe.

EHÖK TANULMÁNYI BIZOTTSÁG

Az időszak egyetlen EHÖK TB ülésén megvitattuk az Oktatás Hallgatói Véleményezése
kérdőívekkel kapcsolatosproblémákat és lehetséges megoldásokat az OHV-reformra nézve.
Elhangzottak érvek a karspecifikus OHV kérdőívek mellett és ellen, melyben én a kari
önállóság mellett szólaltam fel, a Covid-időszakra és online oktatásra vonatkozó értékelési
szempontok elhagyásáról, mindösszesen egy szövegdoboz alkalmazásáról az oktatók érté-
kelésével kapcsolatban. A kari sajátosságok megvitatásánál egyelőre TTK-s kuriózum az
oktatói teljesítményértékelési rendszerben történő figyelembe vétele OHV egyes kérdése-
inek, illetve az egyes intézetek által kiküldött egyszerűsített Microsoft Forms kérdőívek.
Felvetésemre a bizottság kiértékelte a 2022/23/II. félévben kiküldött nyelvi igényfelmé-
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rési kurzusok eredményeit. A bizottság úgy véli, hogy a kitöltések alapján nyelvtanulás
és a nyelvvizsga megszerzése továbbra is fontos téma a hallgatók körében, de a nyelv-
vizsga követelmény kivezetése miatt az ELTE-s nyelvkurzusok megszervezése egyelőre
még várat magára. Az október 10-i küldöttgyűlésen elhangzott gondolatokat még aznap
továbbítottam Váradi Luca tanulmányi alelnök kisasszony felé.

SZAKTERÜLETI CSOPORTOK

Az időszakban igyekeztem személyesen részt venni az Önkormányzat szakterületi csoport
gyűlésein, ha erről időben tudtam tájékozódni. Egyrészt szeretném megteremteni azt a
szokást, hogy a félév elején rendszerezve, szakterületenként összegyűjtsük a közérdekűbb
jellegű megoldott vagy megoldatlan problémákat a Trello felületen, hogy ezekről később az
Önkormányzat jelenlegi és jövőbeni tisztségviselői könnyen tapasztalatot gyűjthessenek.
Ezt a tevékenységet a szakterületi koordinátorokkal egyeztetve és a Szacsokon közvet-
lenül a hallgatókkal beszélgetve folytatom és tervezem folytatni a jövőben is. Másrészt
igyekszem a hallgatók rendelkezésére állni legyen bármilyen tanulmányi kérdésük, prob-
lémájuk és élő szóban közölni velük, hogy milyen elérhetőségeken kereshetnek és, hogy
személyesen konzultálhatnak velem a fogadóóráim keretében.

ALAPSZABÁLYOZÓ MUNKACSOPORT

Mig András elnök úr felkérésére részt veszek a munkacsoportban. Egyelőre még nincs
olyan előrehaladás ezen a téren, amelyről be tudnék számolni.

TISZTSÉGVISELŐI ÜLÉS

A TTK HÖK kőzéleti bevonó eseményén a standolásban nem fogok tudni hosszabb ideig
részt venni, viszont egy előadást szeretnék tartani, amely felkeltheti a hallgatók érdeklő-
dését a szakmai, tanulmányi és egyéb egyetemi közéleti ügyekkel kapcsolatban.

FOGADÓÓRÁK

Eddig a félévben összesen 3 alkalommal tudtam egyenként másfél óra hosszában fogadó-
órát tartani. A félév eleji forgatagban az órarendem labilissága miatt csak szeptember
végén tudtam elkezdeni a heti rendszerességű megtartásukat. Azóta pedig csak egy al-
kalmat mondtam le, laboratóriumunkba történő külsős látogatók érkezése miatt. A foga-
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dóórán töltött időben igyekszem az Önkormányzat közösségének hasznára lenni, így sok
időt töltöttem az északi hallgatói iroda rendezésével (rendrakás, szemétürítés, felsöprés,
felmosás stb.), a tanulmányi hirdetőtábla karbantartásával.

Mindennapi teendőimet elvégeztem, a tisztségviselői levelezőfiókra érkező üzenetekre vá-
laszoltam, delegáltságaimmal járó kötelességeimnek eleget tettem.

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolómat, felmerülő kérdéseiddel keress bátran.

Budapest, 2023. október 18.

Gombás András
Tanulmányi referens
ELTE TTK HÖK
tanulmanyi@ttkhok.elte.hu
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